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Promoting trade and investment facilitation in the field of investment: China-
Belarus trade cooperation should seize the major opportunities of the "Belt and 
Road" construction, promote trade facilitation and market connectivity, promote 
the connection of Asian and European markets, and help transform Belarus's old 
industry and improve operational efficiency. 

Promote deepening trade cooperation: Actively support Chinese-funded en-
terprises to explore the Belarusian market, and encourage cooperation between 
the two sides in infrastructure construction, international production capacity co-
operation, technological innovation and other fields. 

Give full play to the role of the China-Belarus Industrial Park as a technology 
platform: As the largest economic and technological cooperation project between 
the two countries and the largest industrial park project in China, further imple-
menting the China-Belarus Industrial Park cooperation project can promote the 
optimization of Belarus's economic structure and market opening, make full use 
of foreign capital and technology to promote economic development, and also 
help Belarusian enterprises to "go out" on a large scale and promote in-depth eco-
nomic and trade cooperation between China and Belarus. 
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Summary. This article examines the importance, current status and potential of 
cooperation between Belarus and China by analyzing cross-cultural exchanges 
and humanitarian cooperation between the two countries. In recent years, the two 
countries have made remarkable achievements in the field of cultural exchanges 
and humanitarianism, and have made positive contributions to the deepening of 
bilateral relations and world peace and stability. However, there are still some 
challenges, including language communication, cultural differences, etc. There-
fore, this article puts forward a number of recommendations aimed at further 
strengthening cooperation between the two countries and taking bilateral rela-
tions to a new level. 
 

在全球化背景下，白俄罗斯与中国作为两个拥有悠久历史文化的国家，

积极推动跨文化交流与人道主义合作，为促进世界各国之间的友好合作与

共同发展贡献力量。本文旨在深入探讨两国合作的重要性以及未来发展的

前景。 

一、文化交流的重要性与现状 

文化交流是增进两国民众相互理解与友谊的桥梁。白俄罗斯与中国通

过双边文化年活动、教育交流项目等多种途径加强了文化交流，增进了两
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国人民对彼此文化的了解与尊重。然而，由于语言、习惯等方面的差异，

仍然存在着一定的沟通障碍。因此，应该进一步加强语言教育交流，提高

双方的交流与理解能力。 

二、人道主义合作的重要性与现状 

人道主义合作在推动国际和平与发展中具有重要意义。白俄罗斯与中

国在灾害救援、医疗援助等方面开展了合作，为两国人民带来了实实在在

的利益。特别是在应对新型冠状病毒疫情方面，两国携手并进，共克时艰。

然而，应对未来可能出现的挑战，需要进一步加强医疗卫生等领域的合作，

提高两国在应对突发公共卫生事件方面的能力。 

三、合作潜力与展望 

白俄罗斯与中国之间的合作潜力巨大。两国可以进一步加强在教育、

文化、科技等领域的合作，共同开展更多的交流项目，推动双边关系不断

向前发展。同时，加强民间交流，增进两国人民的相互了解与友谊，有助

于进一步深化双边合作关系。 

白俄罗斯与中国在跨文化交流和人道主义合作方面取得的成就，并提

出了进一步加强合作的建议。建议包括加强语言教育交流、增加文化交流

活动、加强医疗卫生合作等方面的措施。通过共同努力，相信白俄罗斯与

中国之间的合作将在未来取得更加丰硕的成果，为世界和平与发展做出更

大的贡献。 

四、展望 

展望未来，白俄罗斯与中国之间的合作潜力巨大，将在更多领域展现

出丰硕成果。双方应不断加强政府间交流与合作，积极开展更多高水平的

文化交流活动，促进两国人民之间的深入交流与理解。在人道主义领域，

应加强医疗、教育等方面的合作，共同应对全球挑战。同时，加强民间交

流也是未来合作的重要方向，通过推动学术交流、文化交流、青年交流等

多层次多形式的合作，进一步增进两国人民之间的友谊与合作意识。展望

未来，白俄罗斯与中国将携手努力，共同打造更加紧密的合作关系，为促

进地区与世界的和平与繁荣贡献更多力量。 
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Summary. The article discusses the development process of esports as a sports 
project, analyses it as a new cultural phenomenon, which has brought great in-
dustrial value and economic growth for China, but in the process it also produces 
a lot of negative problems that need to be paid attention to, through, based on the 


